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2. A z igazgató választmány jelentése az 1892. évi számadá
sok megvizsgálása és az 1894. évi költségvetés megállapítása tár
gyában. 

3. Elnök, két alelnök és 30 igazgató választmányi tag választása. 
4. Jelentés a Deák Ferencz alapitvány kamataiból k i i r t pályá

za tok eredményéről. 
5. A z igazgató választmány előterjesztése a Deák Fe rencz 

alapitvány kamataiból kitűzendő pályakérdés tárgyában. 
6. A jövő évi közgyűlés helyének megválasztása iránt az 

igazgató választmánynak adandó netaláni tájékozás. 
7. Indítványok a jövő évi közgyűlés tanácskozási tárgyaira 

nézve. 
8. Indítványok az egyesület czéljainak előmozdítására általá

ban. ( A z i l yen indítványok a közgyűlést megelőző napig a titkári 
hivata lnak írásban beterjesztendők.) 

Tiszte le t te l kéretnek az egyesület tagjai és az erdészeti 
ügyek iránt érdeklődők, hogy az egyesület ezen közgyűlésén 
mennél nagyobb számban megjelenni szíveskedjenek. 

Budapes ten 1 8 9 3 . évi október hó 24-én. 

Gr. Tisza Lajos, 
elnök. 

A fapiaczról . 
Október 28. 

CS') Kevés pénz, nehéz hitelviszonyok, magas kamat
láb és magas ágió befolyásolják a faüzlet helyzetét, mely 
máskülönben a faanyagra való szükséglet tekintetében nem 
panaszkodhatnék, de miután rendesebb viszonyok között is 
kiváló mértékben van a forgalmához szükségelt nagy össze
geknek váltókkal való fedezetére utalva, igy moste fizetési eszköz 
nehezebb elhelyezhetése következtében, tullévén a pénzinté
zetek a váltókkal terhelve, minden más kereskede lmi ágazat-
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hoz képest még nehezebben viselhet i je len pénzviszonyaink 
terheit. Hozzájárul ehez még az őszi gabona árak állása 
is, mely fájdalom, oly feltűnő jelenséget hozott létre, hogy 
ide is méltónak találjuk feljegyezni, miszerint a buza ára őszre a 
budapesti tőzsdén e hónap 20-án 7 frt 34 k r r a l , a zabé pedig 
7 frt 4 0 k r r a l jegyeztetett, a m i szintén azt igazolja, hogy 
a fát nagyobb mértékben nélkülöző hazai vidékek búzát arató 
gazdái kevésbbé juthatnak a favásárláshoz szükséges pénz 
birtokába. A viszonyok e nehézsége jobban terhel i a fenyő
anyagokat, m i g a tölgyfára annak külföldre való nagyobb 
szükséglete következtében könnyebb a helyzet , a mi t a 
határőrvidéki ez évi nagy faeladások eredménye is kétség
telenül igazol , s mely eladásoknál a beruházási alapnak 
1,039.540 írtra becsült 5 5 0 k. ho ld erdeje 1,178.649 frton 
s igy 13.4%, felülfizetéssel a kincstári erdőkből eladott és 
1,069.572 frtra becsült 8 9 7 hold erdő pedig 1,270,278 frton 
és 18.76% felülfizetéssel adatott e l s egészben véve is az 
ajánlati tárgyalás alkalmával csak 2 8 6 ho ldny i és 5 5 8 , 9 7 8 frtra 
becsült részre nem akadt vásárló. E g y e s birtokosok faeladásá-
nál is hasonló eredményekről szólnak tudósításaink, igy pél
dául Temesvár sz. k. városa 9 0 0 hold nagysági és 320 .000 
frtra becsült, aránylag gyenge minőségű tölgy erdejét 
333 ,000 frtért adta el. 

A tűzifára az eddigi viszonyok egészben véve változat
lanok, a téli fűtésre való beszerzések városainkban most 
történnek s a házi tüzelésre az egészségtelen kőszénnel szem
ben nagyobb kedveltség tapasztalható. 


